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Protokół Nr 46/2021 

z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, 

Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 18 maja 2021 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Gawrysiak Renata – Przewodnicząca Komisji 

2. Herrmann Cecylia – Zastępca przewodniczącej komisji 

3. Kaszliński Jakub – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kacprzak Damian – Dzielnicowy Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Szczukowska Iwona – starszy inspektor ds. ewidencji ludności, zarządzania 

kryzysowego, obrony cywilnej i wojska 

5. Staniszewski Adam – Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej 

6. Osiński Waldemar – Prezes Oddziału Gminnego Związku OSP RP 

7. Chmielarz Zenon – Prezes OSP Przybysław 

8. Prusak Tomasz – przedstawiciel OSP Dąbrowa Biskupia 

9. Kuś Kazimierz – Prezes OSP Stanomin  

10. Nowaczyk Konrad – Naczelnik OSP Radojewice 

11. Szczęsna Ilona – radna Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

12. Ebekozien Aneta - radna Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

13. Frontczak Renata - radna Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

14. Kołodziej Piotr - radny Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

15. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
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2. Ocena stanu bezpieczeństwa, ładu i porządku publicznego na terenie gminy Dąbrowa 

Biskupia (spotkanie z dzielnicowym). Informacja o podjętych działaniach przez 

Dzielnicowego, w celu poprawy bezpieczeństwa na terenie gminy. 

3. Bezpieczeństwo przeciwpożarowe na terenie gminy Dąbrowa Biskupia. Ustalenie 

priorytetów w zakresie działań krótko i długoterminowych dotyczących OSP na 

terenie gminy Dąbrowa Biskupia. 

4. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Gawrysiak o godzinie 09:00 

otworzyła posiedzenie Komisji, a następnie powitała członków komisji, Wójta Gminy, 

Przewodniczącą Rady Gminy przybyłych gości oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. Ocena stanu bezpieczeństwa, ładu i porządku publicznego na terenie gminy Dąbrowa 

Biskupia (spotkanie z dzielnicowym). Informacja o podjętych działaniach przez 

Dzielnicowego, w celu poprawy bezpieczeństwa na terenie gminy. 

Pan Damian Kacprzak – poinformował, że z uwagi na pandemię kontakty z mieszkańcami 

były ograniczone do minimum. Odbył dwa spotkania w szkole na temat bezpiecznych ferii. 

Poza tym odbyły się spotkania z niektórymi sołtysami, głównie ze względu na zgłoszenia 

o bezpańskich psach oraz nie zamykaniu psów w ogrodzeniu. W większości przypadków 

kończyło się to pouczeniem, a w niektórych przypadkach mandatem. Jedna była kara 

grzywny, która dotyczyła nieodpowiedniego zabezpieczenia zwierząt gospodarstwa 

domowego.  

Radna Renata Gawrysiak – Czy w Nowym Dworze były zgłoszenia biegających psów? 

Powtarza się to nagminnie i matki boją się odprowadzać dzieci na autobus.  

Pan Damian Kacprzak – Nikt mi tego nie zgłaszał. Należy też mieć świadomość konsekwencji 

takiego zgłoszenia. Czasem warto jest samemu porozmawiać z sąsiadem.   

Radna Renata Gawrysiak – Czy były poważne interwencje, kradzieże, rozboje itp.? 

Pan Damian Kacprzak – Jeśli chodzi o kradzieże, to było ich 8 i w żadnym przypadku nie 

wykryto sprawcy. Ze swojej strony w takich sytuacjach robię rozeznanie i przekazuję 

informacje do wydziału kryminalnego.  

Radny Jakub Kaszliński – Czy te kradzieże były pod nieobecność mieszkańców posesji? 

Pan Damian Kacprzak – Tak, jednak były też kradzieże z niezabezpieczonych pojazdów. Były 

również zgłoszenia dewastacji i niszczenia mienia m. in. na placach zabaw, boiskach i parkach 

rekreacji.  

Radna Wiesława Posadzy – Należałoby znowu skontrolować boisko w Pieraniu.  



 3 

Radna Renata Gawrysiak – Prosiłabym również o patrole na siłowni zewnętrznej i placu 

zabaw w Dąbrowie Biskupiej, ponieważ zgłaszano mi, że jest tam spożywany alkohol i butelki 

leżą na ziemi.  

Pan Damian Kacprzak – Musimy pamiętać, że ta młodzież nie miała się gdzie spotykać 

w trakcie pandemii, jednak nie powinni dewastować i zaśmiecać.  

Radna Renata Gawrysiak – Co z obiektem przy stacji paliw? 

Pan Damian Kacprzak – Mieliśmy zgłoszenia, po czym były wysyłane patrole i jest 

zdecydowanie lepiej. Jeśli chodzi o niebieskie karty to w roku ubiegłym wszczęto 11 procedur. 

Duży problem mamy z zaśmiecaniem kompleksów leśnych, gdzie wyrzucane są 

wielkogabarytowe odpady, opony itp.  

Radna Wiesława Posadzy – Co z nielegalnymi odpadami w Chlewiskach? 

Pan Damian Kacprzak – Zostało to bardzo szybko usunięte i na dzień dzisiejszy nie ma 

nowych.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodnicząca Komisji 

podziękowała dzielnicowemu za przybycie.  

Ad.3. Bezpieczeństwo przeciwpożarowe na terenie gminy Dąbrowa Biskupia. Ustalenie 

priorytetów w zakresie działań krótko i długoterminowych dotyczących OSP na terenie 

gminy Dąbrowa Biskupia. 

Radna Renata Gawrysiak – Jaki budżet jest w tym roku przeznaczony na OSP? 

Pani Iwona Szczukowska – 87 000,00 zł.   

Radny Jakub Kaszliński – Czy strażacy są świadomi o przygotowywanym projekcie ustawy 

przez rząd dotyczący OSP? 

Pan Tomasz Prusak – Oczywiście, że wiemy, jednak nie powinniśmy się na tym skupiać, 

ponieważ to są projekty. Temat do omówienia na obecnym spotkaniu jest bardzo szeroki 

i dzisiaj jedynie możemy poruszyć tylko pewne kwestie. Prawda jest taka, że strażak może 

udzielić pomocy tylko wówczas kiedy ma czym wyjechać do zdarzenia, a nasze jednostki mają 

naprawdę bardzo stare samochody, które ciągle są naprawiane. Nasza gmina jeszcze nigdy 

nie kupiła nowego samochodu dla OSP. Może warto popytać w ościennych gminach, jak oni 

to robią, że co kilka lat kupują nowe samochody - skąd pozyskują środki? Tak naprawdę my 

jesteśmy strażakami ratownikami, w większości przypadków niesiemy pomoc ratowniczą. 

Pożarów jest bardzo mało w stosunku do innych zdarzeń i dlatego od wymiany samochodów 

powinniśmy zacząć.  

Pan Waldemar Osiński – OSP Modliborzyce potrzebuje środków w wysokości ok 11 000 zł na 

wykonanie przeglądu samochodu, ponieważ obecnie nie mogą wyjeżdżać do zdarzeń. 

Pan Konrad Nowaczyk – Musimy pamiętać, że ten sprzęt nie będzie naszą własnością, tylko 

gminy. My tylko będziemy na nim pracować, a tak naprawdę będzie służył wszystkim.  
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Wójt Gminy – Jestem trochę zdziwiony słysząc te słowa, tym bardziej, że na ostatnim 

spotkaniu mówiłem, że w przyszłym roku będziemy chcieli kupić jeden samochód. Poza tym 

OSP Modliborzyce otrzyma środki na przegląd samochody, jednak strażacy muszą bardzo 

dobrze przygotować ten samochód do przeglądu.  

Radna Renata Gawrysiak – Odczytała wniosek OSP Wonorze o środki w wysokości 16 000 zł 

na uzyskanie Świadectwa Dopuszczenia do działań ratowniczo-gaśniczych wozu strażackiego 

będącego na ich wyposażeniu.  

Wniosek w załączeniu do protokołu.  

Radna Renata Frontczak – Czy wszystkie jednostki starają się o dofinansowania z zewnątrz? 

Pan Tomasz Prusak – Tak. Jednak nie każda jednostka dostaje. Największe szanse zawsze ma 

jednostka będąca w systemie KSRG.  

Radna Wiesława Posadzy – Słuchając wypowiedzi strażaków można jednoznacznie 

stwierdzić, że w tym planie wieloletnim, tak naprawdę znajdzie się tylko zakup samochodów 

prawda? 

Pan Tomasz Prusak – Tak, to jest priorytet.  

Radna Aneta Ebekozien – Jaki jest koszt zakupu takiego samochodu? 

Pan Tomasz Prusak – Sam pojazd bez dodatkowego wyposażenia to koszt ok. 900 000 zł. 

Jednak są dofinansowania, ale swoich środków musimy zabezpieczyć ok. 300 000 zł, żebyśmy 

mogli ubiegać się o jakiekolwiek dofinansowanie. 

Pan Waldemar Osiński – Te samochody są nam niezbędne, żeby sprawdziły się życzenia dla 

strażaków: „Tyle samo powrotów, co wyjazdów”. Jest też możliwość odkupienia od PSP 

używanych samochodów, ponieważ tam są one wymieniane średnio co 10 lat. Jednak 

w takich przypadkach nie można starać się już o dofinansowanie.  

Wójt Gminy – Będziemy starać się robić wszystko w tym kierunku, jednak to jednostki muszą 

się porozumieć między sobą komu w pierwszej kolejności zakupimy samochód. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z tym Przewodnicząca Komisji 

podziękowała wszystkim przedstawicielom straży za przybycie.  

Ad.4. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodnicząca Komisji, radna Renata 

Gawrysiak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 18 maja 2021 r. , godz. 11:30 

Protokółowała:   Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna   Renata Gawrysiak 


